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Аператыўна, праўдзіва, трапна.
Тое, што цікава для 
берасцейскай моладзі. 

Мы адкрыты для  
усіх меркаванняў.

–  – сайт «Брестской 
газеты». Новости, опросы, 
аналитика. Сайт в особенности 
будет интересен людям, которые 
ищут независимый взгляд на 
события в городе.

 – сайт газеты 
«Вечерний Брест». Интересен 
тем, что позволяет вести 
дискуссию с авторами статей, 
высказывать своё мнение 
по волнующим проблемам, 
задавать вопросы, оставлять 
комментарии.

– портал 
виртуального Бреста. Опера- 
тивные новости, карта города, 
виртуальные экскурсии, 
интернет-магазины... Всего 
не перечесть! Плюс отличный 
региональный форум. 

Сайты о Событиях   
в бРеСте:

narodny.org
афіцыйны сайт 

партыі 

абароны  

народных  

інтарэсаў

Вучоба за мяжой. украiна

У мінулым нумары мы пачалі размаўляць 
пра вучобу за мяжой і распавялі пра наву-
чанне ў Польшчы. Сёння гаворка пойдзе 
пра вучобу на Украіне і наша суразмоўца 
Кацярына Лямішчанка, студэнтка Кіеўскага 
нацыянальнага універсітэта імя Тараса 
Шаўчэнкі, факультэт рэкламы і сувязяў з 
грамадскасцю.

- Каця, ты жывеш у некалькі метрах 
ад БрДТУ, чаму не паступала туды, гэта ж 
вельмі зручна?

- Чаму не палітэх? Усё проста - там няма 
маёй спецыяльнасці - рэкламы і піяру, а я 
цалкам гуманітарый. Ну і ў Педуніверсітэт 
паступаць не хацелася зусім таксама.

- А калі з'явілася думка паступаць на 
гэтую спецыяльнасць і чаму менавіта туды?

- З класа сёмага я займалася журналістыкай, 
мне вельмі падабалася, але потым неяк зра-
зумела, што не змагу штодня пісаць, калі 
ўладкуюся на працу. А калі яшчэ ў заданні 
будуць тэмы, якія мне не цікавыя, так наогул 
любімая справа ператворыцца ў абавязак ... 
Для гэтага трэба натхненне ці моцнае жаданне 
пісаць. 

Адначасова я назірала, як  у мяне 
выяўляецца цікавасць да рэкламы. Мне па-
дабалася фатаграфаваць цікавыя білборды, 
запісваць «чапляючыя» слоганы, часам і сама 
нешта выдумляла, але гэта было так, чыста 
для сябе. Так і вызначылася.

- А як бацькі на гэта адрэагавалі?

- Вядома, бацькі таксама адыгралі 
сваю ролю. Яны былі не ў захапленні ад 
спецыяльнасці журналіста, таму да «Рэкла-
мы» былі больш прыязна настроены. Бо, 
выпусціўшыся з універсітэта з маёй спе-
цыяльнасцю, можна ўладкавацца не толькі 
рэкламістам, або агентам па сувязях з гра-
мадскасцю, бо адкрываецца шырокі выбар, 
пачынаючы ад маркетолага і заканчваючы 
тым жа журналістам. Тут ужо як пашанцуе, і 
што да душы бліжэй.

- Падобная спецыяльнасць ёсць у Мінску, 
чаму ты вырашыла ехаць паступаць у Кіеў?

- Я не паглыблялася, што там ёсць у Мінску. 
Знаёмыя распавядалі, што так, ёсць у сталіцы 
рэклама, але водгукі іх зусім не пахвальныя. 
Распавядалі, што вучаюць літаратуру, мовы, 
гісторыю ... і зусім мала па рэкламе. Увогуле, 
як звычайна ў нашай адукацыі - цэлая куча 
непатрэбных прадметаў. Ну так і які сэнс? 
Дзеля дыплома? Мне гэта не падыходзіць. 
Цяпер, усяго за семестр вучобы, магу ска-
заць, што даведалася досыць менавіта па 
профілю. Вядома, мы таксама вучым досыць 
іншых прадметаў, але гэта не ў тым аб'еме, 
як выкладаецца ў нас у Беларусі. А яшчэ ў ка-
рысць Кіева згулялі і мае асабістыя перавагі. 
Ўсёй душой люблю гэты горад, чаго не магу 
сказаць пра Мінск. Хоць мама мая - мінчанка.

Працяг на 2 стр.



нашы людзi       
Пачатак на 1 стр.

- У цябе, напэўна, засталося шмат сяброў, 
якія вучацца ў Беларусі, і вы дзеліцеся 
сваімі ўражаннямі, можаш назваць нейкія 
адрозненні ў сістэме навучання?

- Самае галоўнае адрозненне – гэта сама 
сістэма адукацыі. Ва Украіне Балонскі працэс. 
То бок, немагчыма прагуляць ўвесь семестр, 
а падчас сесіі ўсе вывучыць і здаць. У нас 
100- бальная шкала ацэньвання ведаў. У 
плыні семестра па 60 балаў можна зарабіць 
па экзаменацыйных прадметах і па 80 балаў 
па прадметах, па якіх чакае залік. Ужо на 
іспытах і заліках ёсць магчымасць дабраць 40 
або 20 адпаведна. «Здаў» - гэта калі больш 
за 60 балаў у залікоўцы. На ацэнку трэба 
працаваць ўвесь час. Я лічу, што гэта плюс, 
так як веды ў нас застаюцца і выпускаюцца 
студэнты не «пустымі». Але адначасова гэта 
і мінус, бо заданняў шмат, часам практычныя 
заняткі ператвараюцца ў гонку за баламі і як 
толькі паслабішся, можна выпусціць шмат 
матэрыялу. Не ведаю, гэта я як першакурсніца 
занадта перажываю, ці ўсё так перажываюць, 
але часу на вясёлае студэнцкае жыццё заста-
ецца не так шмат.

Вялікі плюс - дыплом майго ВНУ, якія 
каціруецца ва многіх краінах. У нас шмат 
розных праграм па абмене, магчымасці 
стажыроўкі ў Еўропе, часта прыязджаюць 
вядомыя прафесары. У пачатку семестра, 
напрыклад, прыязджаў прафесар з ЗША, 
праводзілі канферэнцыю з паслом Іспаніі, 
проста вядомыя асобы частыя госці ў на-
шым інстытуце. Мы самі часам запрашаем 
каго-небудзь з практыкаў - рэкламістаў, якія з 
задавальненнем дзеляцца ўласным досведам. 

- А мінус які?

- Немалаважны мінус вучобы ў Кіеўскім на-
цыянальным універсітэце імя Тараса Шаўчэнкі 

- высокі кошт навучання. Але за прэстыж 
даводзіцца плаціць. Калі параўноўваць з 
беларускімі ВНУ, то цэннік ўражвае, але ў 
параўнанні з той жа Еўропай, цалкам адэк-
ватны кошт.

- У вас жа інтэрнацыянальная група, як 
адносіны ў калектыве?

- Група ў нас амаль цалкам складаецца з 
украінцаў. Ёсць я з Беларусі, ёсць дзяўчынка 
з Цюмені і ёсць яшчэ дзве аднагрупніцы з 
Масквы, але яны ўжо даўно жывуць у Кіеве, 
скончылі ўкраінскую школу. Ўжываемся 
вельмі дружна, заўсёды стараемся дапамагчы 
адзін аднаму, справляем Дні нараджэння, 
ходзім куды-небудзь па-за універсітэтам. 
Ніякага дыскамфорту паміж намі. Нам, 
замежнікам, дапамогуць з перакладам, пад-
кажуць што ды як, калі трэба.

- Цяжка вучыцца на ўкраінскай мове?

- На ўкраінскай мове вучыцца не так ужо 
і складана. Як для беларусаў, тым больш 
берасцейцаў, дык увогуле асаблівай прабле-
мы не павінна паўстаць. Вядома, нязвыкла 
вельмі, тэрміны са школы мы прывыклі 
называць па - руску, а украінцы на сваёй 
мове і мы часам губляемся ў перакладзе. У 
цэлым мова не цяжкая, варта толькі звярнуць 
увагу на правапіс і паспрабаваць больш мець 
зносіны з носьбітамі мовы, каб вымаўленне 
палепшыць. У нас выкладалі курс пастаноўкі 
голасу, я там сябе камфортна адчувала сярод 
аднагрупнікаў украінцаў. Але ў першы час 
было цяжка на парах па ўкраінскай мове ў 
праф. гутарцы, але я ўцягнулася.

Складаней разумець на лекцыях па той 
жа экалогіі, дзе шмат хімічных і біялагічных 
тэрмінаў. Гэтак жа не зусім проста зноўку, 
усяго за семестр, вывучыць гісторыю іншай 
краіны (раней мне здавалася, што з нашай 
гісторыяй больш падабенства, але гэта не 

так…). І літаратура ... Студэнт -іншаземец вы-
мушаны акрамя заданняў на парах, даганяць 
хоць самае важнае па школьнай праграме, каб 
мець з чым параўноўваць і наогул разумець 
пра што ідзе гаворка. Не так проста адразу 
перабудавацца і слухаць абсалютна ўсе лекцыі 
і семінары на іншай мове, хоць прывыкнуць 
можна. Напрыклад , мне на заліку дазволілі 
адказваць на расейскай мове, але я так пры-
выкла, што здала на ўкраінскай.

- Ты бы параіла нашым абітурыентам 
паступаць у твой ВНУ?

- Вызначана параіла б!  Ні разу не пашка-
давала, што з'ехала і цалкам змяніла жыццё. 
Мая мара спраўдзілася, я вучуся ў выдатным 
горадзе, у лепшай ВНУ краіны, на любімым 
факультэце. Гэта ўсё варта таго, каб паспра-
баваць. Спрабуйце і ў вас усё атрымаецца!

Гутарыла Гендзель Таццяна



cВята

масленiца!
У нас сягоння Масленіца,
 Прыляцела ластавіца,
 Села-пела на жэрдачку, 
 Шчабятала вестачку!
Ва ўсіх славянскіх народаў самым вя-

селым было свята Масленіца (Масленка, 
Сырная седміца, Запусты).

 На Беларусі Масленіца не такая разгуль-
ная, як у Расіі, але таксама даволі вяселая. 

 Масленіца святкавалася ў апошні тыд-
зень перад Вялікім пастом. Гэта першае вес-
навое свята, якое завяршае зіму і ўслаўляе 
прыход вясны, сонца і цяпла. Масленіца 
святкавалася на працягу тыдня і называ-
лася „шырокай”. Яна была цесна звязана з 
праваслаўнай абраднасцю — праз гэты тыд-
зень елі малочныя прадукты, бліны, аладкі. 
Яшчэ тыдзень пазней паводле царкоўных 
законаў трэба было развітацца з мясам. 

У гэты перыяд у весках ідзе пагалоўны 
ацел и акот жывелы. Таму на сялянскім 
святочным стале галоўнае месца займаюць 
малочныя прадукты: сыр, масла, закваша-
ныя бліны, якія ўжываліся з маслам. У на-
родзе казалі «Масла на стале - Масленіца 
на дварэ».

 Даследчыкі лічаць, што Масленіца 
адзначалася ў гонар бога Вялеса, які 
з'яўляўся ахоўнікам жывелы. Вялес на 
працягу года зберагаў статак, надаваў яму 
сілу, клапаціўся пра павелічэнне, таму свята 
Сырнай седміцы было ўрачыстай падзякай 
богу-ахоўніку. З прыняццем хрысціянства 
адным з цэнтральных момантаў свята 
стаў чацвер на масленічным тыдні, у які 
ўшаноўваўся святы Уласій як прадаўжальнік 
язычкага Велеса.

Не абышло свята бокам і наш горад 
Брэст. Святочная праграма праходзіла ў 
парку імя 1 Мая і на Усходзе, у парку Воінаў-
інтэрнацыяналістаў. Наведвальнікі свята 
маглі падсілкавацца блінамі, шашлыкамі 
і пловам, паўдзельнічаць у разнастайных 
конкурсах. Па традыцыі, спальвалі пудзіла 
чалавечых заган: п'янства, наркаманіі і 
гэтак далей.   

Святочны настрой гараджанам дарылі 
выступленні творчых калектываў раёна і 
горада, завяршыўся канцэрт уражлівым 
фаер-шоў.

Елена Салавейка
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ІНФАРМАЦЫЙНА-АНАЛІТЫЧНЫ БЮЛЕТЭНЬ
ЮБІЛЕЙКА

• Заснавальнік – Суполка “Усход-2” гарадской арганізацыі Партыі БНФ
• Распаўсюджваецца бясплатна на правах унутранага карыстання
• Падпісана ў друк 01.03.2014 года ў 14-00
• Папера афсетная, 0,5 ул.-друк. аркуша, фармат А4. Гарнітура Helios.
• Надрукавана на памнажальнай тэхніцы сябраў рэдакцыі. 
• Наклад: 299 асобнікаў.

• Рэдакцыя можа не падзяляць меркаванні аўтараў і друкаваць артыкулы для далейшай палемікі
• Галоўны рэдактар: Таццяна ГЕНДЗЕЛЬ
• Рэдакцыйная калегія: Наста ПАПЯЛОЎСКАЯ, Кірыл КАТОВІЧ, Ульяна ВЕНЦЭЛЬ.
• Кантактны тэлефон: (029) 222-58-22, (029) 660-57-41.  
• E-mail: jubilejka@tut.by

вІншуем!

Декабрьским указом президента 
№550 в Беларуси был введен четкий 
алгоритм повышаения цен на услуги 
ЖКХ. В документе было прописано, что 
сначала с Нового года тарифы центра-
лизованно увеличиваются на 5 долларов 
в эквиваленте, а потом каждый квартал 
индексируются, исходя из роста средней 
зарплаты. 

Всего до конца года «коммуналка» по-
дорожает еще четыре раза: с 1 марта, 1 июня, 
1 сентября и 1 декабря. Это определено по-
становлением Совмина, опубликованном на 
Национальном правовом интернет-портале.

Цены на газ, свет и тепло будет по-прежнему 
формировать правительство. Сколько платить 
за вывоз мусора, самостоятельно определят 
региональные власти. По согласованию с 
Министерством экономики им же поручено 
устанавливать тарифы на техобслуживание, 
водоснабжение, водоотведение и пользова-
ние лифтом. 

В основе индексации тарифов закладыва-
ется рост номинальной начисленной средне-
месячной зарплаты за последние три месяца. 
Эти расчеты проводит Белстат.

Мартовское подорожание «коммуналки» 
произойдет с учетом зарплат, которые 

беларусы 

получали с октября по декабрь прошлого 
года. Так, за январь-сентябрь 2013-го средняя 
зарплата была равна 5 миллионам. Этот же 
показатель за январь-декабрь был на уровне 
5 139 447 рублей. Это значит, что цифры в 
расчетниках увеличились на 2,8%. Предпо-
ложительно, именно на столько и должны 
подорожать коммунальные услуги с 1 марта.

В постановлении Совмина заложено лишь 
изменение тарифов в сторону увеличения. 
Если средняя зарплата по стране вдруг пойдет 

вниз, «коммуналка» не подешевеет, а лишь 
останется на прежнем уровне.

Между тем, недавно президентом была 
сформирована рабочая группа по изуче-
нию проблемных вопросов в жилищно-
коммунальном хозяйстве. Среди прочего 
она проверит и систему ценообразования в 
отрасли. Александр Лукашенко заявил, что 
ЖКХ для него в плане тарифов - это зага-
дочная страна.

novosti24.by

с 1 марта сноВа подорожают коммунальные услуги


